
Golda și noi 

 

 

 Golda Meir a avut atât de multe citate izbitoare care rezonează și astăzi. Ce 

caracter! Împreună cu Muhammad Ali, ea este una dintre sursele mele preferate.  

Iată o selecție: 

 

"Lăsați-mă să vă spun ceva ce noi, israelienii, avem împotriva lui Moise. Ne-a luat 

40 de ani prin deșert pentru a ne aduce în singurul loc din Orientul Mijlociu care 

nu are petrol!" 

 



"Mai presus de toate, această țară este a noastră. Nimeni nu trebuie să se trezească 

dimineața și să se îngrijoreze de ceea ce cred vecinii săi despre el. A fi evreu nu este 

o problemă aici." 

 

"Este adevărat că am câștigat toate războaiele noastre, dar am plătit pentru ele." 

 

"Îi putem ierta pe arabi pentru că ne-au ucis copiii. Nu-i putem ierta pentru că ne-

au forțat să le ucidem copiii. Vom avea pace cu arabii doar atunci când aceștia își 

vor iubi copiii mai mult decât ne urăsc pe noi" 

 

"Noi nu ne bucurăm de victorii. Ne bucurăm atunci când se cultivă un nou tip de 

bumbac și când în Israel înfloresc căpșunile"." 

 

"Un lider care nu ezită înainte de a-și trimite națiunea în luptă nu este potrivit 

pentru a fi lider." 

 

"Nu este ca și cum ar fi existat un popor palestinian în Palestina și noi am venit și 

l-am alungat și i-am luat țara. Ei nu existau." 

 

"Noi, evreii, avem o armă secretă în lupta noastră cu arabii - Nu avem unde să 

mergem." 

"Cred că nu avem de ales. Fie facem tot ceea ce este posibil, și care poate părea 

altora imposibil, și renunțăm pur și simplu. Ori facem tot ceea ce este cu adevărat 

imposibil și rămânem în viață. Mai există un lucru de bază pe care cred că oamenii 

din afara Israelului trebuie să îl înțeleagă, iar dacă înțeleg și acceptă acest lucru, 

poate că alte lucruri se vor pune la punct. 

 

De exemplu, nu suntem singurii oameni din lume care au avut dificultăți cu vecinii; 

asta s-a întâmplat multora. Suntem singura țară din lume ai cărei vecini nu spun: 

"Mergem la război pentru că vrem o anumită bucată de pământ de la Israel", sau 

căi navigabile sau orice altceva de acest gen. Suntem singurul popor din lume în 

care vecinii noștri anunță în mod deschis că pur și simplu nu ne vor aici. Și nu vor 



renunța la luptă și nu vor renunța la război atâta timp cât noi rămânem în viață. 

Aici. 

 

Așadar, acesta este miezul problemei: nu este nimic concret ceea ce vor de la noi. 

De aceea nu are sens când oamenii spun: "Renunță la asta și renunță la celălalt loc. 

Renunțați la Înălțimile Golan", de exemplu. Ce s-a întâmplat când nu eram pe 

Înălțimile Golan? Nu eram pe Înălțimile Golan înainte de '67 și, timp de 19 ani, 

Siria a avut arme acolo sus și a tras asupra așezărilor noastre agricole de dedesubt. 

Noi nu eram pe Înălțimile Golan! Și ce, dacă renunțăm la Înălțimile Golan, nu vor 

mai trage? Noi nu eram în Canalul Suez când a început războiul. 

 

Asta pentru că Egiptul și Siria și celelalte țări arabe refuză să consimtă la existența 

noastră. Prin urmare, nu poate exista niciun compromis. Ei spun că trebuie să fim 

morți. Iar noi spunem că vrem să fim în viață. Între viață și moarte, nu cunosc 

niciun compromis. Și de aceea nu avem de ales." 

 


